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PROCES-VERBAL 

 

privind desfăşurarea şedinţei extraordinare a Consiliului Local al comunei Ozun  

din data de 27 iulie 2023 

 

 Încheiat azi, 27 iulie 2023, la sediul Primăriei comunei Ozun, cu ocazia ședinței 

extraordinare a Consiliului Local al comunei Ozun, la care sunt prezenţi 7 membri și delegatul 

sătesc d-ul Kovács Zsombor –József, lipsind: d-ul Bordás Csaba-Lajos, d-ul Ráduly Zsolt-József, d-

na Kloos Paula, d-ul Kovács Ferenc, d-ul Vrăncean Alexandru și d-na Bordás Éva. 

 Convocarea Consiliului Local al comunei Ozun s-a făcut în conformitate cu prevederile art. 

133 alin. (2) lit. a) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările şi 

completările ulterioare, prin Dispoziţia emisă de primarul comunei Ozun nr. 227/2023. 

 La şedinţă participă, conform legii: Bordás Enikő - primarul comunei Ozun, Bartalis 

Fruzsina - secretar general al U.A.T Comuna Ozun, lipsește d-ul Ördög László - polițist local. 

 Şedinţa este deschisă de președintele de ședința, care îi salută pe cei prezenţi și citeşte 

proiectul ordinii de zi, care constă în următoarele: 

 1. - Aprobarea ordinii de zi a şedinţei extraordinare a Consiliului Local al comunei Ozun din 

data de 21.07.2023. 

 2. - PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea contractării unui împrumut în valoare 

de 3.000.000 lei, în conformitate cu prevederile art. 1 din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 

24/2023 privind unele măsuri fiscal-bugetare destinate acordării unor împrumuturi din Trezoreria 

Statului, cu modificările și completările ulterioare. 

 Iniţiator: Primarul comunei Ozun. 

 Avizare: Comisia de specialitate nr. 1, 2. 

 3. - Întrebări. Interpelări. 

 4. - Diverse. 

 

 Punctul I de pe ordinea de zi: se aprobă ordinea de zi conform proiectului anexat la 

Dispoziția nr. 227/2023.  

 

 Punctul II de pe ordinea de zi: d-na Szabó Anna-Mária citeşte proiectul de hotărâre, 

referatul de aprobare, raportul de specialitate, avizele şi dă cuvântul d-nei primar, iniţiatorului 

proiectului de hotărâre. 

 D-na primar relatează că, în urma intrării în vigoare a Legii nr. 229/2023 pentru aprobarea 

Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 24/2023 privind unele măsuri fiscal-bugetare destinate 

acordării unor împrumuturi din Trezoreria Statului, leguitorul a ridicat valoarea maximă a 

imprumutului ce poate fi autorizată pentru comune de la 1.500 mii lei la 3.000 mii lei. Astfel, avem 

posibilitatea să contractăm suma maximă de 3.000 mii lei, care se redistribuie între 3 proiecte: 
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500.000 lei pentru“Reabilitarea Clădirii fostului Sfat Popular al satului Lisnău pentru înființarea 

centrului de asistență socială din Comuna Ozun, Sat Lisnău, județul Covasna”; 1.000.000 lei 

pentru“Construire și dotare grădinița cu program prelungit în comuna Ozun, sat Ozun, județul 

Covasna”; și 1.500.000 lei pentru „Înființarea rețelei inteligente de distribuție de gaze naturale, 

branșamente și alimentare cu gaze naturale, Comuna Ozun, județul Covasna”. Maturitatea 

creditului nu se schimă, aceasta rămâne 5 ani, care ar însemna o rată de 150.000 lei/trimestru. 

 D-ul Zátyi Tibor întreabă despre gradul de îndatorare. 

 D-na primar răspunde că, în condițiile date, restituirea împrumutului pe cinci ani înseamnă 

că trimestrial va trebui să achităm rata, o sumă fixă de 150.000 lei, cea ce înseamnă că pe o perioadă 

de 5 ani, la aprobarea bugetului anual trebuie să alocăm 600.000 lei pentru această destinație, la 

această sumă se adaugă și dobânda respectivă conform graficului care se va emite de Ministerul 

Finanțelor odată cu semnarea contractului de împrumut. Având în vedere că veniturile proprii ale 

Comunei Ozun sunt peste 2.175.000 lei, ne putem permite restituirea acestui împrumut, iar la 

această dată contractele de finanțare (pentru a căror cheltuieli neeligibile avem nevoie de aceste 

sume) sunt semnate și avem nevoie neapărat de fonduri. Totodată, trebuie să efectuăm plăți și la 

investiția „Înființarea rețelei inteligente de distribuție de gaze naturale, branșamente și alimentare 

cu gaze naturale, Comuna Ozun, județul Covasna”, mai mult acest proiect până la sfârșitul anului 

trebuie să și finalizăm.  

 D-ul Németh Ioan menționează că, avem nevoie de credit în vederea efectuării plăților 

pentru proiecte, la cel cu gaze trebuie să avansăm având în vedere termenul scurt de execuție.  

 Nu sunt obiecții, proiectul de hotărâre se supune la vot şi se aprobă cu unanimitate de voturi. 

Astfel, se adoptă Hotărârea nr. 81/2023. 

  

 Punctul III și IV de pe ordinea de zi: 

 1. D-ul Zátyi Tibor relatează că, poarta la Căminul Cultural din localitatea Bicfalău este în 

stare degradată, ar trebuie schimbat. 

 D-na primar menționează că, la Căminul Cultural din localitatea Bicfalău sunt și alte 

probleme mai grave și mai urgente, ca de exemplu pardoseală ruptă, reparații la sistemul de încălzire 

precum și hornul trebuie schimbat. 

 D-ul Zátyi Tibor adaugă că, lucrările au fost executate deficitar în urma renovărilor. 

 D-na primar explică că, hornul va fi montat din exterior, acasta va fi din inox și va costa în 

jur de 14.000 lei. 

 D-ul Zátyi Tibor menționează că, de la început ar fi trebuit pus un astfel de horn pentru că 

cel existent construit din cărămidă în interiorul clădirii este foarte deteriorată, iese fumul în 

interiorul clădirii și prezintă pericol de incendiu. 

 D-na primar explică că tocmai de aceea am comandat executarea unui nou horn, la școala de 

alături cu ocazia reabilitării clădirii aflate în execuțiee deja așa se face. 

 2. La ședința de azi (21.07.2023) participă d-na Szabó Margit director a Școlii Gimnaziale 

"Tatrangi Sándor" din Ozun și d-na educatoare Kőműves Mária. 

 D-na primar relatează că, până la începerea anului școlar nu va fi gata reabilitarea clădirii 

școlii vechi Tatrangi Sandor, clădire care este în proprietatea bisericii reformate. Chiar dacă s-ar 

finaliza lucrările de remediere a deficiențelor constatate de reprezentanții ISU, mai durează până 
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când s-ar face recepția la terminarea lucrărilor și încheierea contractului de concesiune între Biserica 

Reformată și UAT Comuna Ozun. Având în vedere că din data de 11 septembrie vom avea și 

grădiniță cu program prelungit, în cele ce urmează trebuie decis unde să înceapă anul școlar copiii 

din creșă și cei din grădinița cu program prelungit. Totodată d-na primar întreabă câți copii sunt 

înscriși în creșă și în grădiniță?  

 D-na Szabó Margit răspunde că, momentan sunt înscriși 16 copii, asta însemnând 2 grupe, 

dar numărul acestora se va mai schimba, încă nu s-a încheiat procesul de înscriere a copiilor în 

grădinița cu program prelungit. 

 D-na primar propune clădirea bibilotecii pentru copiii care merg la grădiniță și așteaptă de la 

cei prezenți altă propunere sau părere. 

 D-na Szabó Margit nu consideră o idee bună clădirea bibliotecii, fiindcă atunci grupele 

trebuie împărțite, totodată este și deficit de personal, ar trebui încă 2 posturi didactice. În continuare, 

propune preluarea cheltuielior suplimentare de către Consiliul Local, în vederea finalizării și predării 

clădirii noi, pentru un timp de 25 ani. 

 D-na primar menționează că, acest lucru nu este posibil fiindcă nu a fost făcută recepția 

clădirii și predarea acestuia către UAT Comuna Ozun, când se realizează aceasta putem să vorbim 

despre eventualele cheltuieli care se ivesc. 

 D-na Szabó Margit menționează că, în așa fel educația copiilor se destramă și vom pierde pe 

aceștia, dacă nu sunt asigurate condițiile. 

 D-na primar explică că, este vorba despre un an, în acest timp se vor finaliza ambele clădiri. 

 D-na Szabó Margit precizează că, mereu este un an. 

 D-na Kőműves Mária relatează că, activitățile care se desfășoară împreună se destramă, este 

în curs de 5 ani predarea clădirii. 

 D-na primar adaugă că, nu toate lucrurile depind de noi. A fost transmisă o adresă către 

Uniuniea Cadrelor Didactice Maghiare din România în vederea predării clădirii, dar aceasta se va 

realiza numai după ce sunt îndeplinite solicitările din partea I.S.U. - Covasna. Până la această dată 

clădirea nu poate fi utilizată de către școală ori grădiniță fiindcă nu are temei juridic. 

 D-na Szabó Margit relatează că, ar trebui găsit o soluție juridică, eventual întrebat de la 

Uniuniea Cadrelor Didactice Maghiare din România să găsească o rezolvare pentru această situație. 

 D-na primar explică că, este în curs construirea grădiniței în str. Sporturilor, la anul va fi 

finalizată și vom putea să predăm, astfel vor fi asigurate condițiile necesare pentru educația copiilor. 

 D-na viceprimar menționează că, mai avem 6 săptămâni până la începerea anului școlar, nu 

avem timp să găsim soluții juridice. 

 D-ul Molnár András menționează că, în clădirea bibliotecii comunale sunt multe camere și ar 

fi încăpător pentru toate grupele atât cele cu program normal cât și cele cu program prelungit. 

 D-ul Zátyi Tibor adaugă că, în așa fel toate grupele rămân împreună, nu se separă. 

 D-ul Molnár András precizează că, trebuie înființat cabinet medical. 

 D-na primar explică că, dacă legislația permite vom face demersurile în acest sens. 

 D-na Szabó Margit relatează că, a făcut solicitare către D.S.P. Covasna în privința 

cabinetului medical, cu servirea măncării, precum și în legătură cu alte probleme. 

 D-na primar întreabă dacă a solicitat aprobarea postului de asistent medical? 
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 D-na Szabó Margit răspunde că, momentan are aprobat 3 posturi din care una este asistent și 

două educătoare. I.S.J. Covasna nu a aprobat posturile nedidactice, fiindcă acestea se acordă după 

număr de copii în instituție. 

 D-na primar revine cu locația grădiniței în clădirea bibliotecii, neavând altă posibilitate. 

 D-na Szabó Margit menționează că, aceasta nu este acceptabil fiindcă condițiile nu sunt 

optime și nu încap cele 4 grupe. 

 D-na primar menționează că, momentan nu dispunem de altă clădire, în aceasta sunt condiții 

optime, eventual se poate folosi și sala de sport din Ozun. 

 D-ul Molnár András relatează că, clădirea bibliotecii a fost renovată în așa fel încât în 

aceasta să poată să funcționeze o grădiniță. 

 D-na primar adaugă că, dacă nu luăm în calcul mansarda, la parter clădirea are 3 camere, 

WC-uri mici și în spate poate fi amenajat sala de mese, loc pentru preluarea mâncării și pentru 

mașina de spălat vase și rufe, aici încap trei grupe, al patrulea ar rămâne la locul vechi, sau ar putea 

utiliza o încăpere din Sala de sport alăturată. 

 D-na Szabó Margit relatează că, manzarda nu este permisă, ar putea să primească amendă 

pentru aceasta. Totodată, întreabă dacă trebuie să se mute din clădirea grădiniței? 

 D-na primar răspunde că, nu trebuie să se mute de tot, deocamdată proiectul depus la 

P.N.R.R., pentru înființarea Centrului Comunitar Integrat nu a ajuns în acel stadiu să se înceapă 

renovările. Totodată, propune funcționarea grădiniței în clădirea bibliotecii, restul grupelor rămân în 

același poziție. 

 D-na viceprimar explică că, de altă clădire în afară de clădirea bibliotecii nu dispunem. 

 D-na directoare și d-na educatoare în cele din urmă, acceptă mutarea temporară a tuturor 

grupelor de grădiniță în clădirea bibliotecii comunale, neavând altă posibilitat, acest imobil dispune 

de toate cele necesare bunei funcționări a activităților educaționale și sociale ale copiilor.   

 D-na primar relatează că, în cele ce urmează, trebuie să modificăm H.C.L. nr. 36/2023 

privind aprobarea rețelei școlare a unității de învățământ Şcoala Gimnazială „Tatrangi Sándor” 

Ozun pentru anul școlar 2023-2024, și să solicităm aviz de la I.S.J. Covasna, fiindcă se schimbă 

locația grădiniței din str. Sporturilor în str. Kossuth Lajos. 

 Consilierii locali sunt de acord cu modificarea locațeia grădiniței din str. Sporturilor în str. 

Kossuth Lajos. 

 Preşedintele de şedinţă, întreabă dacă mai sunt şi alte subiecte de dezbătut, care nu suferă 

amânare, nefiind, declară şedinţa încheiată.  

 

 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ     SECRETARGENERAL 

       SZABÓ ANNA-MÁRIA     BARTALIS FRUZSINA 


